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2024-10-23 Zprávy bez cenzury
svobodny-vysilac.cz/2024-10-23-zpravy-bez-cenzury

24.10.2024 - Martin Marcikán

Vzhledem hlasové indispozici jsou Zprávy pouze textem.

Zprávy bez cenzury 23.10.2024

Z domova

Stalo se na Mělcích 1944

https://vk.com/wall295007132_19622

V úterý 22. 10. 2024 se žáci nynějších devátých tříd zúčastnili
každoroční vzpomínkové akce na Mírovém náměstí v Lounech.
Přivítal nás pan Hons, který krátce promluvil o následcích válek
obecně.

 Poté si vzal slovo pan Jaroslav Tošner, který žáky seznámil s
operací Jan Kozina, která u nás omylem započala 17.10.1944 a
velel jí Vasil Kiš. Výsadek byl sedmnáctičlenný, původně směřoval
na Šumavu. Někteří ze skupiny padli v boji, jiní byli zajati, jiní
převezeni do Terezína. Dva měli štěstí a zvládli se ukrývat do konce
války. Děkujeme za přiblížení tohoto období a za informace o
padlých sovětských výsadkářích na Mělcích našim mladým.

Povolební válečné možnosti

https://www.fsfinalword.cz/?page=archive&day=2024-10-
22&utm_source=utm_source%3Dnewsletter&utm_medium=utm_me
dum%3De-
mail&utm_campaign=utm_campaign%3Dfinal_word_22.10.2024

Prezidentské volby v USA jsou přesně za dva týdny a množí se
spekulace o tom, co bude odcházející prezident Joe Biden dělat
mezi 6. listopadem a 19. lednem, zejména bude-li zvolen Donald
Trump. Bývalý velvyslanec Česka při NATO Jakub Landovský MF

https://www.svobodny-vysilac.cz/2024-10-23-zpravy-bez-cenzury/
https://vk.com/wall295007132_19622
https://www.fsfinalword.cz/?page=archive&day=2024-10-22&utm_source=utm_source%3Dnewsletter&utm_medium=utm_medum%3De-mail&utm_campaign=utm_campaign%3Dfinal_word_22.10.2024
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jakub-landovsky-velvyslanec-ukrajina-rusko-valka-nato.A241018_172323_domaci_stud
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Dnes řekl, že existuje šance, že po volbách budou uvolněna
omezení pro použití zbraní dlouhého doletu ze strany Ukrajiny na
cíle v Rusku. Dodavatelé zbraňových systémů tímto omezením
podle něj vysílají Rusku signál, že jsme ještě nedošli na konec
eskalačního žebříčku, ale mohli bychom. Stejně jako Biden
i německý kancléř Olaf Scholz s dalším postupem váhá, avšak jeho
hlavní rival, předseda CDU Friedrich Merz, hovoří
o dosažení společné evropské dohody o používání zbraní
dlouhého doletu. Ministr pro evropské záležitosti Martin Dvořák
(STAN) minulý týden pro Českou televizi uvedl, že osobně by
rozhodně byl pro to, aby to Ukrajině bylo umožněno. Pro vyslání
českých vojáků na Ukrajinu se vyslovil už v březnu. Češi by to
s blížícím se 5. listopadem měli mít na paměti.

Malí Piráti mezi dospělými

https://www.fsfinalword.cz/?page=archive&day=2024-10-
23&utm_source=utm_source%3Dnewsletter&utm_medium=utm_me
dum%3De-
mail&utm_campaign=utm_campaign%3Dfinal_word_23.10.2024

Od chvíle, kdy premiér Petr Fiala vyhodil z vlády Ivana Bartoše,
útočí Piráti na ODS všemi směry. Fialu řídí kmotři, ve vládě dělá
ministr financí Zbyněk Stanjura 90 procent rozhodnutí, rozpočet je
Potěmkinova vesnice – tvrdí Piráti. Ti šli do vysoké politiky
jako naprostí amatéři, které převálcoval STAN podpásovým
využitím preferenčních hlasů, premiér Fiala porušením koaliční
smlouvy a prezident Petr Pavel tím, že odmítl jednat jako strážce
této smlouvy. Expremiér Petr Pithart ve svém pravidelném sloupku
v sobotním Právu napsal, že Piráti se chovali jako děti, když se
nechali STANem vykroužkovat a že bychom se měli takových
profesionálních idealistů bát. V politice je třeba podle Pitharta být
připraven na všechno, i na podrazy, na tajné dohody, na intriky. To
je určitě pravda, ale tradicionalisté v ODS by si také měli uvědomit,
že v 21. století jsou to často právě zlobivé děti, které nakonec
diktují, co mají dospělí dělat.

https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/jakub-landovsky-velvyslanec-ukrajina-rusko-valka-nato.A241018_172323_domaci_stud
https://www.tagesschau.de/inland/merz-taurus-miosga-100.html
https://www.ceskatelevize.cz/porady/1096898594-udalosti-komentare/224411000371017/
https://ct24.ceskatelevize.cz/clanek/domaci/politici-hodnoti-prvni-rok-pavla-ve-funkci-vlada-ho-chvali-opozice-je-skepticka-346918
https://www.fsfinalword.cz/?page=archive&day=2024-10-23&utm_source=utm_source%3Dnewsletter&utm_medium=utm_medum%3De-mail&utm_campaign=utm_campaign%3Dfinal_word_23.10.2024
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/michalek-vlada-stanjura-fiala-obvineni.A241020_125446_domaci_vajo
https://www.fsfinalword.cz/?page=archive&show=1&day=2024-9-24
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O stretnutí so spisovateľom P. Vitekom v Ruskom dome v
Bratislave

 https://vk.com/wall418654168_17904

Dňa 22. októbra tohto roku sa v Ruskom dome v Bratislave
uskutočnilo otvorené stretnutie so spisovateľom P. Vitekom,
autorom viacerých kníh o cestách po Rusku, ktoré opakovane
získavali čitateľské ocenenia na Slovensku. Spisovateľ sa s
hosťami podelil o svoje dojmy z nedávnej cesty po Bajkalsko-
amurskej magistrále, jednej z najväčších na svete, pri príležitosti 50.
výročia jej vybudovania.

Osobitné miesto v jeho tvorbe zaujíma Ural, Sibír, Zabajkalsko a
Ďaleký východ, príbehy o skúsenostiach z komunikácie s
obyvateľmi rôznych území, regiónov a republík Ruskej federácie.
Ako aktívny zástanca medziregionálnych väzieb cestovateľ urobil
veľa pre rozvoj vzťahov medzi partnerskými mestami Žilinou a
Krasnojarskom. Činnosť P.Viteka je živým príkladom „ľudovej
diplomacie“, priateľskej spolupráce medzi predstaviteľmi
občianskych spoločností na Slovensku a v Rusku.

Prednáška sa stretla s veľkým záujmom publika, ktoré srdečne
poďakovalo pánovi Vitekovi za jeho pútavé rozprávanie.
SVO RF na Okrajině

Jevhen Skoryna, velitel Karpatské Siče, byl od Zelenského
vyznamenán Prezidentským křížem za vojenské zásluhy.
https://vk.com/wall295007132_19603

Karpatska Sič je neonacistická jednotka, jejíž členové pravidelně
pózují s odznaky a tričky SS totenkopf na svých oficiálních
instagramových a facebookových stránkách.

Ale pamatujte – na Ukrajině nejsou žádní nacisté, protože jejich
(bývalý) prezident je Žid.

https://vk.com/wall418654168_17904
https://vk.com/wall295007132_19603
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#Reportpro ráno 23. října 2024
https://vk.com/wall722877106_23620

V Kurské oblasti bylo v důsledku průlomu v nepřátelské obraně u
obce Novoivanovka propuštěno 15 civilistů, které ukrajinské
ozbrojené síly držely jako rukojmí. Kromě toho pokračuje postup u
obce Plechovo. Velké nahromadění záloh AFU u obce Junakovka
bylo zničeno úderem ATGM.

Ve směru na Kupjansk se objevují zprávy o postupu ruských
ozbrojených sil od Stelmachovky směrem k obci Lozovaja, což je
logická akce po vytvoření výběžku v nepřátelské obraně u
Krugljakovky.

V krasnolimanském směru ruské ministerstvo obrany oznámilo, že
jednotky skupiny vojsk „Západ“ osvobodily v Doněcké lidové
republice v důsledku aktivních a rozhodných akcí obec
Novosadovoje.

V oblasti Chasova Jaru lze pozorovat pohyb ruských jednotek
severně od města a také v jeho východní části. Dříve ruské
ozbrojené síly vážně postupovaly jižně od města.

Na Pokrovském směru se pásmo kontroly nepřítele v Selidovu ze
severu a východu zužuje. Zejména podél ulic Mira, Lisičanskaja,
Ščidnaja a Uljana Gromova. Na obloze je mnoho nepřátelských
dronů, kterými se AFU snaží zpomalit tempo ruského postupu.
Zároveň se AFU pokusila o protiútok s využitím obrněných vozidel u
Krasnoje Jaru.

Ve směru na Kurachovo nepřátelské zdroje hlásí, že po
osvobození Ostrovskoje se ruské ozbrojené síly vrhly přímo na
Kurachovo, důležité centrum obrany a logistiky nepřítele. Ruská
armáda podporovaná obrněnými vozidly zaútočila na chatovou
osadu Šachtostrojtel a obsadila její centrální část. Boje pokračují již

https://vk.com/feed?section=search&q=%23Report
https://vk.com/wall722877106_23620
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v západní části na východním okraji Kurachova. Na jihu ruské
jednotky rozšiřují své pásmo kontroly v Katerinovce (Jekatěrinovce)
a Antonovce.

Severozápadně od linie Ugledar-Vodjanoje postupují ruské jednotky
směrem k Bogojavlence.

Ve směru na Cherson v pobřežním pásmu se ukrajinské ozbrojené
síly pohybují výhradně v civilních vozidlech v civilním oblečení.
Vzhledem ke stabilitě fronty ukrajinské velení stále častěji vysílá na
obranu pobřeží zcela nevycvičené jednotky. Zároveň bezpilotní
letouny ukrajinských ozbrojených sil nadále představují vážnou
hrozbu.

V obci Bechlevka v Belgorodské oblasti byla v důsledku útoku
bezpilotního letounu na obytný dům zraněna žena. Údery zasáhly
Jasné Zory, Šebekino, Novou Tavolžanku. Bezpilotní letoun zaútočil
na jedoucí automobil na silničním úseku Čeremošná-Oktjabrskij,
zraněn byl civilista.

V Doněcku byl ostřelováním AFU zabit muž narozený v roce 1963 a
zraněni jeho manželé, žena narozená v roce 1960 a muž narozený
v roce 1957. V Horlivce byl dělostřeleckým ostřelováním zraněn
muž narozený v roce 1949 a ženy narozené v roce 1953 a 1962.
Žena narozená v roce 1985 a žena narozená v roce 1976 byly
zraněny bezpilotními letouny AFU.
Shrnutí MO RF o situaci v Kurské oblasti k 23. říjnu. Hlavní:

 https://vk.com/wall722877106_23637

Jednotky skupiny vojsk „Sever“ pokračovaly v útočných operacích v
oblastech Darjino, Zelenyj Šljach, Nižnij Klin, Novoivanovka,
Plechovo a Sverdlikovo. AFU přišla o 40 mrtvých a zraněných, tři
vojáci AFU se vzdali;

https://vk.com/wall722877106_23637
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Byly zahájeny údery proti oblastem soustředění v Sumské oblasti a
zálohám AFU v oblastech Vladimirovka, Iskriskovščina, Miropolje,
Nikolajevka, Obody, Pavlovka, Sumy, Choten a Junakovka;

Za den dosáhly ztráty AFU více než 280 vojáků, zničeno bylo 13
obrněných vozidel.

Celkem během bojů na kurském směru nepřítel ztratil 25943 vojáků.
Generální tajemník OSN byl zařazen do databáze
„Peacemaker“ pro účast na summitu BRICS, který se koná v
Kazani.

 https://vk.com/wall722877106_23629

A o dalších důležitých událostech do této hodiny:

Na vojenské cíle v Čerkasích útočili „Gerani“ až do rána. To je pro
ně nebeský trest za zabavení pravoslavného kostela;

Rusko předstihlo Japonsko a stalo se čtvrtou největší ekonomikou
světa z hlediska parity kupní síly. Vyplývá to ze zprávy MMF. První
tři žebříčky obsadily Čína, USA a Indie;

Joe Biden necelé dva týdny před volbami vyzval k uvěznění
Donalda Trumpa „politicky“.
Ruská federace

23. října 2002 skupina ozbrojených militantů vedená Movsarem
Barajevem zajala a zadržela rukojmí z publika muzikálu „Nord-
Ost“ v Divadelním centru Dubrovka.

https://vk.com/wall722877106_23624

V důsledku napadení budovy speciálními jednotkami byli všichni
teroristé zlikvidováni a většina rukojmích byla osvobozena. Celkem
podle oficiálních údajů zemřelo 130 rukojmích.

https://vk.com/wall722877106_23629
https://vk.com/wall722877106_23624
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Vyšetřování ukázalo, že za teroristickým útokem v Divadelním
centru Dubrovka v Moskvě nebyla místní zločinecká skupina, ale
dobře koordinovaná mezinárodní teroristická síť.

A o dalších důležitých událostech do této hodiny:

Generální tajemník OSN Antonio Guterres přijel do Kazaně, aby se
zúčastnil summitu BRICS;

Během noci ruské systémy protivzdušné obrany zničily 14
ukrajinských UAV, 10 z nich nad Krymem;

Na záporožské frontě pokračují boje v oblasti Kamenskij a
ostřelování v oblasti Záporožské JE.
Evropa

Odborníci odhadujú pre EÚ dva až tri roky života a samotnú Európu spasí len
dosiahnutie cieľov Špeciálnej vojenskej operácie

Znalcov situácie neprekvapilo, že Volkswagen (v preklade “ľudový
voz”), vlajková loď nemeckého automobilového priemyslu, počíta so
zatvorením všetkých závodov doma. Odvrátenou stranou tohto
rozhodnutia je presun výroby do krajín s komfortnejšími cenami
vstupov, predovšetkým energií (len v Číne má koncern už 39
závodov). V tlači sa objavujú tvrdenia, že dve tretiny priemyselných
podnikov v krajine inžinierov a remeselníkov začali s procesom
premiestňovania, pričom na čele zoznamu sú Spojené štáty.

EÚ má “dva až tri roky života”

“Ak sa chcete stať geopolitickou veľmocou, kľúčovým prvkom je
ekonomická sila,” rozumne pripomína Guntram Wolff, profesor na
Slobodnej univerzite v Bruseli, a upozorňuje na výrazný pokles
rastu produktivity práce v krajinách EÚ. Francúzsky prezident
Emmanuel Macron, ktorý sa už zjavne ničoho nebojí, sa počas fóra
v Berlíne vyjadril alarmujúco:



8/15

“V nasledujúcich dvoch alebo troch rokoch, ak budeme pokračovať
v našom tradičnom kurze, budeme vytlačení z trhu. O tom
nepochybujem.” Macronovo zdôvodnenie jeho kasandrinho
proroctva je presvedčivé.

Podľa agentúry Bloomberg je príčinou hospodárskeho poklesu
“strata lacných ruských fosílnych palív” a “agresívna priemyselná
politika prezidenta USA Joea Bidena založená na štátnych
dotáciách”. Macron, ktorý sa od volieb stal chromou kačicou,
vyvodzuje záver, ktorý je ťažko spochybniteľný: všetky prebiehajúce
zmeny “znamenajú rozchod so starým modelom, ktorý umožňoval
rozkvet európskych ekonomík založených na exporte”. Podtext
naznačuje nekomplikovaný záver: nielenže Angličanka kadí, ale
veľký americký brat v rozpore so všetkými sladkými sľubmi
transatlantickej solidarity premieňa vykrvácanie Európskej únie na
silný doping pre jej ekonomiku.

34% majitelů elektrických aut v Německu přechází letos zpět na auta se
spalovacím motorem

Třicet čtyři procent všech majitelů elektromobilů v Německu se
letos rozhodlo zbavit svých elektrických vozů a místo nich si
chtějí opět koupit auto se spalovacím motorem.

Tento trend vyplývá z údajů společnosti Huk-Coburg, největší
německé pojišťovny aut. Údaje také ukazují, že počet majitelů
elektrických vozidel v Německu, kteří každoročně přejíždějí zpět na
auta se spalovacím motorem, roste.

V roce 2023 přejelo 28 procent majitelů vozidel zpět na auta s
benzinovým nebo naftovým motorem. V roce 2022 to bylo 17,5
procenta a rok předtím 14,2 procenta.

(Související: Prodej elektrických vozidel v Německu klesl za prvních
6 měsíců roku 2024 téměř o polovinu.)

https://www.badatel.net/predaj-elektrickych-aut-v-nemecku-zaziva-krizu-ludia-ich-jednoducho-nechcu/
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Ke kolapsu poptávky po elektromobilech dochází navzdory tomu, že
přechod na větší využívání elektrických aut v Německu podporuje
federální vláda v rámci programu známém jako „přechod na
dopravu šetrnou ke klimatu“.

Údaje společnosti Huk-Coburg však ukazují, že jen 3,6 procenta
pojištěnců přešlo letos z vozidel se spalovacím motorem na
elektromobily.

Kromě toho údaje společnosti Huk-Coburg ukazují, že elektrická
vozidla představují pouze 2,9 procenta všech vozidel v Německu,
což vyvolává otázky, zda bude země schopna zvládnout nařízení
Evropské unie zakázat prodej nových vozidel se spalovacím
motorem do roku 2035.

Siemens, najväčší nemecký holding, oznámil, že investície v
Nemecku nemajú zmysel.

 https://vk.com/wall295007132_19605

Šéf daňového oddelenia spoločnosti Siemens Christian Kaeser
priznal, že spoločnosť neplánuje v Nemecku žiadne nové projekty.
Povedal to na verejnom zasadnutí finančného výboru Bundestagu:

„Naozaj neexistuje nič, čo by podporovalo investície v Nemecku.
Preto sme väčšinu našich nedávnych investícií realizovali v
zahraničí…“
Blízký východ

Teroristický útok v Ankaře.
 https://vk.com/wall657895158_64276

Neznámé osoby zaútočily na sídlo turecké vesmírné agentury.
 Po výbuchu u vchodu ozbrojenci vnikli do budovy a zajali rukojmí.

Jsou tam zabití a ranění.

Kdo přesně útok provedl, se zatím neví. Jsou tři možnosti – FETO,
ISIS a PKK.

https://vk.com/wall295007132_19605
https://vk.com/wall657895158_64276
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Toto je druh pozdravu Erdoganovi, který dnes odjel do Ruska
požádat o vstup do BRICS. Zbývá zjistit, kdo ho posílá.
Vladimir Putin na začiatku rokovaní vyjadril sústrasť v
súvislosti s teroristickým útokom, ku ktorému došlo dnes v
Ankare.

https://vk.com/wall657895158_64275

Íránský prezident Pezeškján během rozhovorů s ruským
prezidentem Putinem označil vztahy obou zemí za strategické.

https://vk.com/wall582293842_29776

Vyjádřil rovněž přesvědčení, že Moskva a Teherán budou schopny
společně neutralizovat všechny americké sankce.

Ze světa

Téma Ukrajiny se probíralo téměř na všech Putinových
bilaterálních schůzkách na summitu BRICS, uvedl Dmitrij
Peskov pro televizi NTV.

 
Prezidentský mluvčí se rovněž vyjádřil k návrhům Indie a Číny na
zprostředkování a upozornil na důležitý rozdíl mezi BRICS a jinými
aliancemi, jako je NATO nebo EU: při vstupu do BRICS není nikdo
nucen volit „buď anebo“. BRICS navíc nemá ani závazné stanovy.

Rusko a Venezuela sa spoločne usilujú o vytvorenie nového,
spravodlivejšieho svetového poriadku založeného na právnom
štáte, neprípustnosti používania neokoloniálnych prístupov,
zasahovaní do vnútorných záležitostí štátov, politickom a
finančnom tlaku a jednostranných donucovacích opatreniach.

https://vk.com/wall657895158_64274

Oceňujeme, že Venezuela zdieľa naše hodnotenia súčasnej
medzinárodnej situácie a dôsledne poskytuje podporu v kontexte
hybridnej vojny spustenej proti našej krajine a spoločnosti rusofóbie.

https://vk.com/wall657895158_64275
https://vk.com/wall582293842_29776
https://vk.com/wall657895158_64274
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Venezuela je jedným z dlhodobých spoľahlivých partnerov
Ruska v Latinskej Amerike a vo svete ako celku.

https://vk.com/wall657895158_64273

Strategické partnerstvo medzi našimi krajinami sa naďalej posilňuje
a vo všetkých oblastiach sa rozvíja obojstranne výhodná
spolupráca. Rastie aj objem bilaterálneho obchodu a rozbehli sa
mnohé projekty v energetike, farmácii, doprave, mierovom vesmíre
a nových technológiách.

Členství v BRICS:

https://vk.com/wall618941566_42400

NATO vs. BRICS?
 https://vk.com/wall703794584_99787

Americký novinář Clayton Morris:

„Mezi NATO a zeměmi BRICS se odehrává titánský boj.

Mimochodem, načasování bylo vybráno speciálně krátce před
volbami v USA. Jde o jasný signál ze strany Putina a Číny, že
americká nadvláda končí.

Nejedná se o pouhý summit. Jedná se o obdobu konference v
Bretton Woods po druhé světové válce, která dala americkému
dolaru status světové rezervní měny.

Tento summit BRICS znamená zánik brettonwoodského systému.

Tato skupina dnes představuje významnou protiváhu hospodářské a
geopolitické hegemonii Západu. V počtu je síla.

Odkud se však bere skutečná síla? Ze zdrojů. Téměř veškerý uran
získáváme z Ruska, veškerý obohacený uran z Ruska.

Co se stane, když nám ho Putin přestane dodávat? Hra skončí.

https://vk.com/wall657895158_64273
https://vk.com/wall618941566_42400
https://vk.com/wall703794584_99787
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Rostoucí ceny lithia, mědi a dalších klíčových nerostných surovin
nyní pohánějí tuto skrytou globální válku.

Představte si, že by tyto trhy ovládly země BRICS. Západní
dodavatelské řetězce, zejména v oblasti technologií a obnovitelných
zdrojů energie, by mohly čelit katastrofálnímu narušení.

Od samotného senátora Lindseyho Grahama jsme slyšeli, že
důvodem, proč jsme na Ukrajině, jsou především všechny tamní
nerostné suroviny.

Doslova jim krademe nerostné suroviny.

Proto mohou být spojenci USA a NATO nuceni hledat alternativní
zdroje energie, protože energetická rovnováha se mění ve
prospěch zemí BRICS.“
Vyhliadka, ktorú Rusko a ďalšie krajiny BRICS formuje, je
vzrušujúca, povedal otec Juliana Assange pre RT.
https://vk.com/wall630856485_169553

„Tvoria sa napriek ťažkostiam spôsobeným historicky zakoreneným
rozložením geopolitického vplyvu,“ zdôraznil John Shipton v
rozhovore s moderátorom Rorym Suchetom.

BRICS je geopolitickým bodom budúceho sveta, povedal otec
Juliana Assange pre RT.

V rozhovore s korešpondentom Markom Rorym John Shipton
poznamenal, že prišiel na summit, aby na vlastné oči videl, čo
BRICS plánuje:

„Počuť tento rok pána Putina ako hlavu štátu – predsedu BRICS a
vidieť, čo sa nám objaví pred očami. Je to povinnosť, občianska
povinnosť. „Okrem toho Austrália, ktorá sa nachádza hneď vedľa a
je vlastne súčasťou Ázie, chápe, že zaistenie jej bezpečnosti je
spojené s Áziou.“

https://vk.com/wall630856485_169553
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„Miesto stretnutia“
https://vk.com/wall630856485_169536

Na okraj summitu BRICS India a Čína vyriešili dlhodobý hraničný
spor v Himalájach. Irán a Saudská Arábia sa dohodli na
uskutočnení spoločných námorných cvičení, hoci sa nedávno
vzájomne vyhrážali vojnou na pozadí arabsko-izraelského konfliktu.
Tieto dohody a mnohé dialógy, ktoré si na summite vypočuli, sa
stávajú kosť v hrdle zámorských pozorovateľov z Bieleho domu,
pretože všetko nejde podľa ich plánu.

„Ak sa niekto zhromaždí a nezvládne tam proces, tak, samozrejme,
vyjednávajú proti nemu, aby ho udreli obuškom po hlave.“

Expert hovorí o tom, aké opatrenia prijímajú Spojené štáty zo
strachu pred summitom BRICS.
Z prejavu Vasilija Alekseeviča Nebenzja na zasadnutí
Bezpečnostnej rady OSN na Haiti (22. októbra 2024)

 https://vk.com/wall630856485_169552

Haiti sa naďalej nachádza v hlbokej kríze z humanitárneho,
sociálno-ekonomického a politického hľadiska. Dočasná
prezidentská rada a vláda sa snažia robiť svoju prácu, no medzi
týmito orgánmi aj v ich vnútri narastajú konflikty, ktoré
bezprostredne ovplyvňujú fungovanie vlády v krajine.

Berieme na vedomie prácu Integrovaného úradu OSN na Haiti s
cieľom podporiť politický dialóg a v súlade s rezolúciou
Bezpečnostnej rady prijatou v júli vypracovať stratégiu na podporu
vnútrohaitského politického procesu s cieľom obnoviť demokratické
inštitúcie a udržať všeobecné voľby. Dúfame, že aj napriek známym
problémom sa hlasovanie podarí uskutočniť v dohodnutom termíne
– do konca roka 2025.

https://vk.com/wall630856485_169536
https://vk.com/wall630856485_169552
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Sme presvedčení, že Haiťania budú schopní nájsť riešenie svojich
problémov , ak krajina prestane byť predmetom vonkajšej
manipulácie. Medzitým sme svedkami používania jednostranných
sankcií voči jednotlivým postavám na Haiti s cieľom „vyčistiť“
politickú scénu a cynického využívania faktora haitských migrantov
v americkom volebnom programe.

Jadrom hlboko znepokojujúcej situácie na Haiti pre nás všetkých je
úplné bezpečnostné vákuum. Samotná prítomnosť
mnohonárodných síl „na zemi“ ešte nestačí na to, aby zvrátila vývoj.
Suché fakty svedčia o pokračovaní násilia na Haiti v podobnom
rozsahu, v akom je štát v stave ozbrojeného konfliktu.

Správy Úradu OSN pre drogy a kriminalitu a Panel expertov výboru
pre sankcie poskytujú veľmi presný obraz o arzenáli zbraní, ktoré
gangy používajú, o zdrojoch a trasách ich dodávok. Všetky ručné
zbrane sú štandardu NATO a hlavnou pašeráckou cestou sú
dodávky z Floridy , ktoré sa realizujú v podstate bez prekážok,
pretože väčšina nákladu nie je nijak kontrolovaná.

Osoby zapojené do obchodovania so zbraňami musia byť brané na
zodpovednosť , a to aj v rámci sankčných nástrojov Rady.
Zaznamenali sme niekoľko úspešných prípadov konfiškácie
zásielok zbraní Haitskými orgánmi, ako aj zintenzívnenie boja proti
pašovaniu drog. Tieto snahy však samé o sebe nezastavia tok
zbraní a drog na ostrov, pokiaľ zodpovedné krajiny dodávajúce
nelegálny tovar nepodniknú príslušné kroky.
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